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1. Goedkeuring verslag en besluitenverslag raad van bestuur van 5 
september 2023 

Het verslag en besluitenverslag over de vergadering raad van bestuur van 5 september 2023 wordt 

goedgekeurd. 

2. Gezinspolitiek 

a. In beeld 

Gezinspolitiek secretaris Tanja Nuelant licht toe. 

b. Gezinsbarometer 

De PowerPoint-presentatie van deze tweede golf van de gezinsbarometer alsook een analyse van de 

voornaamste resultaten betreffende de kinderopvang (baby/peuter, buitenschoolse - en 

vakantieopvang) werden meegezonden met de uitnodiging.  

Een bestuurslid merkt op dat de zorgen omtrent de betaalbaarheid van de kinderopvang verrassend 

zijn aangezien toch een 1/3de van de opvang inkomensgerelateerd is en er voor kwetsbare gezinnen 

een verlaagd tarief geldt. Gezinspolitiek secretaris Tanja Nuelant antwoordt dat het vooral de 

respondenten die relatief jong zijn (en dus in een fase van hun leven zitten met hoge kosten) en laag 

scoren op bepaalde socio-economische variabelen (opleiding, (in)activiteit en inkomen) die aangeven 

dat ze zich zorgen maken omtrent de betaalbaarheid. 

c. Evaluatie Groeipakket 

Deze nota werd door de studiedienst voorbereid naar aanleiding van de geplande evaluatie van het 

groeipakket door het Agentschap Opgroeien. 

http://www.gezinsbond.be/
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3. Bestuursverkiezingen – stand van zaken 

Algemeen voorzitter Frans Schotte licht toe dat er al diverse initiatieven genomen werden (mailing naar 

de leden van de algemene vergadering, oproep naar huidige bestuurders en afdelingsbegeleiders, 

rechtstreekse contacten via de nieuw verkozen voorzitter…) om kandidaten warm te maken voor de 

nieuwe raad van bestuur die op 9 december wordt verkozen. Bij deze initiatieven wordt bijzondere 

aandacht besteedt aan de categorie jongeren.  

4. Naar een nieuwe subsidieregeling voor regio’s (en afdelingen) 

Begin dit jaar werd een principiële regeling goedgekeurd in het kader van de toekomstige subsidiëring 

van afdelingen en regio ‘s. 

Voornaamste speerpunten hierbij: 

• de beschikbare middelen worden evenwichtig verdeeld over regio ’s en afdelingen 

• de financiering verloopt via het aandeel in de lidgelden 

• het aandeel uit de lidgelden wordt zowel voor afdelingen als voor regio ’s uitbetaald op basis van: 

▪ het aantal leden (afgerond 30 % van het budget) 

▪ een toelage voor de werking (afgerond 70 % van het budget). 

Deze regeling gaat in vanaf 2024 op basis van de ledenaantallen 2024 en werkingsgegevens 2023. 

Aangezien de principes en de verhoudingen voor afdelingen en regio ’s gelijk worden getrokken, stelt 

men voor om de berekeningswijze ook gelijk te trekken. Concreet wil dit zeggen dat een regio voor het 

aantal leden en de werkingstoelage evenveel krijgt als de optelsom van bijdragen voor de afdelingen 

van die regio. 

Voor de berekening wordt er dan ook gewoon vertrokken van de jaarlijkse berekening van de subsidies 

voor de afdelingen via het (ASA) activiteitenrapport en waarvan de afdelingen in de zomervakantie een 

mooi overzicht krijgen via mail. 

Dat sluit ook aan bij de bepaling uit het nieuwe intern reglement dat er kwam na bespreking met de 

regiovoorzitters en -secretarissen: ‘Een regio helpt de vrijwilligers uit de afdelingen in zijn werkgebied 

bij het realiseren van het basisaanbod voor de leden.’ 

Net zoals afdelingen enkele basisvoorwaarden opgelegd krijgen om hun subsidie te ontvangen (actief 

zijn, werkjaar en financieel verslag indienen), worden de regio ’s ook enkele voorwaarden opgelegd: 

• de regio moet het financieel verslag van het voorbije jaar tijdig indienen 

• de regio organiseert jaarlijks minimaal drie regioraden en registreert die in activiteitenbeheer 

• verder voeren regio ’s in activiteitenbeheer ook hun activiteiten in waaruit duidelijk blijkt dat ze 

inzetten op de ondersteuning van hun afdelingen. Hieruit moet blijken dat een regio effectief inzet op 

vorming voor vrijwilligers door zelf vormingen te organiseren, of in te spelen op het open fysiek 

aanbod vanuit vrijwilligersondersteuning. 

De eerste twee bijkomende voorwaarden vloeien voort uit eerder genomen beslissingen en die deel 

uitmaken van het intern reglement. 

Een bestuurslid vraagt of het niet logischer is om de regeling pas vanaf 2025 te laten ingaan op basis van 

de activiteiten 2024. Dit zou echter betekenen dat we de toelage voor de regio’s in 2024 blijven uitkeren 

op basis van de ledencijfers en dus eigenlijk terugkomen op de principiële beslissing van dit voorjaar.  

Twee bestuursleden merken op dat indien regio’s gewoon evenveel krijgen als de optelsom van wat de 

afdelingen krijgen, deze weinig gestimuleerd worden en in die zin is de voorgestelde maatregel 

ondoelmatig. Regio’s moeten gewaardeerd worden voor hun vormingsactiviteiten, in het bijzonder naar 
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de kaders toe. Regio’s moeten bovendien gestimuleerd worden om meer te doen dan het minimum, er is 

zeker vertrouwen maar soms is er ook externe druk nodig.  

Een ander bestuurslid stelt dat het vooral belangrijk is dat nieuwe initiatieven vanuit de basis 

ondersteund worden door de regio’s. Het is aan hen om innovatieve projecten in de kijker te zetten.  

De algemeen directeur vult verder aan dat uit simulaties blijkt dat er eigenlijk maar minieme verschillen 

zullen ontstaan in vergelijking met de huidige situatie en pleit dus voor een administratief zo eenvoudig 

mogelijk systeem, in de eerste plaats ook voor de vrijwilligers 

De algemeen voorzitter stelt voor om nu principieel te beslissen voor een zo eenvoudig mogelijk systeem 

en om de werkgroep het mandaat te geven om zich verder te buigen over de operationalisering. We willen 

de nieuwe regeling immers aankondigen op de vergadering van regiovoorzitters en -secretarissen op 

zaterdag 18 november. De evaluatie dient dan volgend jaar te gebeuren door de nieuwe raad van bestuur. 

De raad is hiermee akkoord. 

5. Vereenvoudiging financieel verslag regio’s 

Het bestaand sjabloon vraagt om een balans te maken met actief en passief. Dat maakt het complex, en 

stamt uit een tijd dat in de meeste gewesten toch een zekere kennis van boekhoudrekeningen aanwezig 

was (werken met afschrijvingen, voorraadboekingen, overlopende rekeningen tussen de jaren voor 

ontvangsten en uitgaven). Een aantal regio’s deden dit tot op heden nog heel goed, omdat ze die kennis 

nog steeds in huis hebben. Voor nieuwe vrijwilligers is het een uitdaging om hiermee te leren werken en 

bovendien vraagt het van de uittredende vrijwilligers en het centrum een grote inspanning om hen in te 

werken. Bij deze regio’s zorgde dit regelmatig voor sterke vertraging bij het indienen. 

Het nieuw sjabloon gaat uit van een verwerking van alle binnenkomende en buitengaande bedragen op 

de bankrekeningen in het jaar zelf als inkomsten en uitgaven. Het vraagt ook van elke regio een 

overzicht van alle bestaande bankrekeningen en de stand ervan bij begin en einde van het jaar 

waarover men verslag indient. Ook wordt gevraagd de middelen die toebehoren aan slapende 

afdelingen in kaart te brengen. 

Dit voorstel kreeg het akkoord van de revisor. Op zijn vraag zal vanuit controlestandpunt voor elke 

bankrekening een uittreksel op einde jaar gevraagd worden. 

Op voorstel van de revisor wordt de uiterlijke deadline gelegd op 28 februari. Wij stellen voor om de 

deadline te leggen op 15 februari, met eventuele remediëring tot 28 februari. 

We passen dit toe voor de rekeningen van 2023. We stellen voor dat de regio het ingediend financieel 

verslag bespreekt op een regioraad die uiterlijk op 15 maart plaatsvindt. 

Een bestuurslid merkt op dat de timing nogal krap is. Er wordt geantwoord dat een regiokern zich in 

eerste instantie hierover kan buigen en dat nadien kan laten bekrachtigen door de regioraad. 

Een bestuurslid vraagt naar de stand van zaken m.b.t. de middelen van de vroegere provincies. Uit 

rondvraag blijkt dat alleen West-Vlaanderen deze middelen niet verdeeld heeft. 

De raad van bestuur gaat akkoord met de vereenvoudiging en de verdere aanpak zoals beschreven in 

de nota. 

6. Bonnenboek Ledenkortingen 

Nota in bijlage met een overzicht van de kortingen per regio gegeven door lokale handelaars voor de 

periode januari-juni 2022 en 2023. 
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Daarbij werden volgende vaststellingen gemaakt: 

• Het effect van de bonnenboek is het grootst in de eerste jaarhelft. 

• Enkele regio’s ‘zonder bonnenboek’ zorgden voor een eigen alternatief. 

• Algemeen is het duidelijk dat de regio’s met een klassieke bonnenboek het minder slecht doen dan 

de regio’s zonder klassieke bonnenboek (al zijn er ook enkele uitzonderingen). 

• Deze info wordt gedeeld met de regio’s/regionale werkgroepen Ledenkortingen zodat ze 

weloverwogen een beslissing kunnen nemen over een bonnenboek 2025. 

• Regio’s die geen bonnenboek (kunnen/willen) maken, kunnen rekenen op advies vanuit het 

centrum over alternatieven (alternatieve bonnenfolder, dubbele-kortingacties enz.) 

Voorliggende cijfers kunnen dus in elk geval een leidraad zijn voor de regio’s die beslissen of zij al dan 

niet een bonnenboek 2025 maken. De vraag van de stuurgroep Ledenkortingen is of deze desgevallend 

minimaal op dezelfde manier gesubsidieerd wordt als in het verleden, zijnde minimaal 11 cent per lid. 

Een tweede vraag is of ook regio’s die een alternatief uitwerken in aanmerking komen voor dezelfde 

subsidiëring.  

De algemeen voorzitter stelt voor om nu te beslissen m.b.t. de ondersteuning van 11 cent per lid voor 

regio’s met een bonnenboek 2025 en aan het nieuwe bestuur te vragen om eventueel een aangepaste 

regeling uit te werken voor de volgende jaren. De raad van bestuur is hiermee akkoord. 

7. Varia en rondvraag 

a. Personeelsbewegingen 

In bijlage, ter informatie overgemaakt. 

Een bestuurslid vraagt of de namen van de gepensioneerden worden vermeld zodanig dat er 

desgevallend contact kan worden opgenomen n.a.v. de pensionering.  

b. Verslag over de ondernemingsraad van 15 juni en 14 september 2023 

• Een bestuurslid vraagt naar de stand van zaken m.b.t. aantallen proeflidmaatschap. De 

algemeen directeur antwoordt dat hij de exacte cijfers niet van buiten kent, maar dat we de 

laatste maanden op zo’n 800 aanvragen per maand zitten voor het proeflidmaatschap 

(tegenover een verwachting van 500). En het aantal inschrijvingen op het tweede levensjaar van 

het magazine Brieven aan Jonge Ouders ligt in de buurt van de vooropgestelde 20% van de 

ontvangers tijdens het eerste levensjaar. 

• Een ander bestuurslid vraagt of op de lidkaarten ‘kaartnummer’ vermeld kan worden vóór het 

kaartnummer, omdat er nu verwarring is met het lidnummer.  


